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Protokół nr XXXIV / 13 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 30.12.2013r. 
 
 
1. Otwarcie obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Brody. 
 
O godz. 9

15
. Przewodniczący Rady  p. Marek Tracz otworzył  obrady XXXIV sesji Rady Gminy Brody  

Na 15 radnych obecnych było 12,  
Radna Elżbieta Ginibor – była nieobecna usprawiedliwiona. 
Radny Bazyli Bawtro -  nieobecny nieusprawiedliwiony. 
Radny Lech Kossak – nieobecny nieusprawiedliwiony. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. 

Spytał czy są uwagi do porządku obrad. 

Z. Bejnarowicz –proponuje usunięcie uchwały (pkt 6k) dot. ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Brody. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie powyższego wniosku. 
Za wykreśleniem pkt 6k głosowało 6 osób, przeciwko – 4 osoby, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

Przewodniczący Rady proponuje wykreślić pkt 6h uchwała dot. ustalenia planu pracy komisji na 
2014r.Komisji Rewizyjnej..  
Za wykreśleniem tego punktu głosowało 7 osób, 5 osób wstrzymało się od głosu. 
 
Na salę obrad wszedł radny Lech Kossak. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił wykreślenia uchwał budżetowych 6a i 6b . 

Pani Sekretarz spytała jaki jest powód wycofania. Komisje pracowały nad budżetem, zgłoszone uwagi 
zostały uwzględnione. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że to  zaproponowała pani Skarbnik.  

B. Jałocha – wprowadziła zmiany dot. wydatku 260 tys. zł,, które skutkują w latach następnych, z tym 
że,  art. 263 nie będzie  spełniony. 
Radni chcą wprowadzić zmiany do budżetu, ona proponuje, by spłatę rat kredytu zaplanować z 
dochodów natomiast na 330 tys oraz 260 tys. zaciągnąć kredyt. 

Przewodniczący Rady uważa, że lepiej coś przesunąć w budżecie niż zaciągać tyle kredytu. 

Pani Skarbnik uważa, że budżet jest tak napięty, że tych pieniędzy się nie znajdzie. 

Przewodniczący Rady wycofał swój wniosek o  wykreślenie tej uchwały 
Poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad z wykreśleniem pkt 6h. 
Za – głosowało 12 radnych , 1 wstrzymał się od głosu. 
 
2. Przyjęcie protokołu z  XXXIII sesji. 

 

J. Łanicka – w interpelacjach  - na pytanie M. Maszkowskiego, „ gdzie była, jak było spotkanie w ub. 
roku w Gubinie” odpowiedziała, że nie była zaproszona na spotkanie i tej odpowiedzi nie było w 
protokole. 

Przewodniczący Rady –  nie ma zapisanej w protokole wypowiedzi Wójta, który stwierdził, że PSZOK 
jest sprawny. 

Pani Sekretarz stwierdziła, że Wójt mówił, iż PSZOK będzie uruchomiony gdy zostaną zabrane 
elektrośmieci. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu. 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu 

 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt nie złożył informacji, ponieważ jest na zwolnieniu lekarskim 
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4.Informacja Przewodniczącego Rady i Przewodniczących komisji o działaniach podejmowa- 
   nych w  okresie  międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady : 
- uczestniczył w posiedzeniu Komisji Budżetu 
- brał udział  w przygotowaniu dzisiejszej sesji. 

J.Falkiewicz – Komisja oświaty zapoznała się z uchwałami, wybrali z-cę przewodniczącej komisji. 

M. Kowalski – Komisja Mienia Komunalnego obradowała 10.12.2013r.  analizowali projekty uchwał. 

L. Kossak – Komisja Budżetu odbyła dwa posiedzenia. Głównym tematem był budżet na 2014r.oraz 
opiniowanie projektów uchwał. 
 
5. Ocena realizacji wniosków komisji i uchwał Rady Gminy za II półrocze 2013r. 
 
L. Kossak informacja z realizacji uchwał jest od 26.09.2013r. a rada obradowała również w lipcu. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że informację za II kwartał radni otrzymali 9.09.2013r gdzie była 
zawarta realizacja uchwał za lipiec.  

L. Kossak  chce poznać stan realizacji wniosków i uchwał za 2013r. czy już je wykonano, czy nie. 
Komisje powrócą do tego tematu. 

Pani Sekretarz uważa, że ocenę powinno się robić po zakończeniu roku. 
 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ uchwały budżetowej na 2014r. Gminy Brody 

Pani Skarbnik przypomniała, że Wójt złożył projekt budżetu na 2014r. wraz z WPF w terminie do 
15.11.2013r. RIO pozytywnie je zaopiniowała. Wszystkie komisje pracowały nad projektem.  

Omówiła dochody i wydatki. 
Na komisjach przedstawiła korekty do treści uchwały budżetowej.  
Na sesji przekazała radnym informacje o zmianach projektu budżetu dot. § 12., w  wydatkach 
nastąpiły zmiany  w zał. nr 2 oraz w WPF na lata 2014 – 2028. 
Wspomniała o inwestycjach, remoncie budynku Urzędu Gminy ,  budowie drogi do szkoły. 
Nie ujęto do budżetu środków na zmiany w planie. 
Komisja budżetu proponowała 260 tys zaplanować na budowę drogi wewnętrznej do szkoły. 

Przewodniczący Rady  - składa wniosek by 260 tys.  przenieść na sporządzenie zmiany studium. 

L. Kossak – główna inwestycja to wodociąg i z tym się zgadzają. 
Drugą inwestycją jest remont Urzędu, na który są zabezpieczone  środki zewnętrzne.  
Nie wyrzucono inwestycji drogowej. Zostaje kwota kredytu i tego nie wyrzucają. W przypadku 
pozyskania środków mogą powrócić do sprawy. Komisja proponowała wyłączyć drogę – zrobić 
parking z chodnikiem. Chcą rozpocząć od parkingu, na dwa zadania mają środki zabezpieczone.  
           Od 2.06.2014r gminy mogą składać wnioski  w ramach gospodarki niskoemisyjnej.  
Chce wiedzieć, czy gmina będzie mogła z tego skorzystać. Jakie są warunki, by można było objąć tym 
programem ośrodek zdrowia i szkołę. 

Przewodniczący Rady uważa, że dokumentacja może być w 80% sfinansowana. Proponuje 
zapoznać się z programem „Lemur”. 

Pani Sekretarz proponuje ten budżet nie zmieniać. Należy dokładniej zapoznać się z problemem. 
Aby skorzystać z programu muszą być spełnione odpowiednie warunki, to należy sprawdzić. 

Przewodniczący Rady  uważa, że należy uaktualnić strategię gminy. 
Spytał – kto jest za przeniesieniem 260 tys. do dz.. 210. 
Za – głosowało 9 radnych, przeciwko – 3, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 

e/ ustalenia planu pracy komisji na 2014r. ( Budżetu) 

Przewodniczący Rady proponuje w I kwartale dopisać  

- prace nad polityką gospodarki niskoemisyjnej. 
- prace nad aktualizacją  strategii gminy 
Za powyższą zmianą głosowali wszyscy radni. 
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Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 osób). 
 

f/ ustalenia planu pracy komisji na 2014r.( Mienia Komunalnego) 

Z. Bejnarowicz – w styczniu wykreślić pkt 1 prace nad projektem budżetu na 2014r. 

Pani Sekretarz - w maju wykreślić pkt. 1 - funkcjonowanie targowisk na terenie Gminy Brody, 
ponieważ targowiska już nie będzie. 

Przewodniczący Rady – w styczniu dopisać: prace nad polityką gospodarki niskoemisyjnej, oraz   
aktualizacja strategii gminy. 

Przewodniczący prosił o przegłosowanie przyjęcia powyższych zmian. 
Za zmianami głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 

g/ ustalenia planu pracy komisji na 2014r. ( Oświaty ) 

J. Falkiewicz proponuje wykreślić w styczniu pkt. 1  - wnioski oraz praca nad budżetem na 2014r. 

Do stycznia dopisać dwa pkt::  prace nad polityką gospodarki niskoemisyjnej, oraz  aktualizacja 
strategii gminy. 

Pani Sekretarz  sugeruje, by komisja zajęła się analizą Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywana Problemów Alkoholowych na 2014r.  

Przewodniczący Rady  spytał kto jest za powyższymi zmianami. 

Za radni głosowali jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 ). 
 

i/ ustalenia planu pracy  Rady Gminy na 2014r. 

Przewodniczący Rady proponuje w styczniu wykreślić pkt 2 – uchwalenie budżetu na 2014r., w maju 
pkt 4 – analiza działalności ZGKIM ( przekształcenie) przenieść na luty. 

L. Kossak uważa, że komisje nie zdążą przerobić tematu. 
Przewodniczący Rady  zgodził się z powyższą wypowiedzią  i pozostawia ten pkt bez zmian. 

J. Łanicka w kolumnie „kto przygotuje” jest Przewodnicząca Rady a powinno być Przewodniczący 
Rady. 

Pani Sekretarz  proponuje, by   ocenę realizacji wniosków komisji i uchwał rady  Gminy za II półrocze 
dokonywać w styczniu, po zakończeniu półrocza. 

Przewodniczący Rady – pkt 2 wykreślić z grudnia. 
Spytał, gdzie wpisać pkt  dot. prac nad polityką gospodarki niskoemisyjnej. 

L. Kossak uważa, że jeżeli tego pkt nie wpiszemy to i tak na bieżąco będzie go można ująć w 
programie sesji.  
Przewodniczący Rady spytał kto jest za powyższymi poprawkami? 
Za – głosowano jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13) 

Powrócono do  projektu budżetu  w spr. uchwały budżetowej na 2014r. Gminy Brody. 
 
Pani Skarbnik przedstawiła poprawiony projekt budżetu wg wcześniejszych ustaleń radnych.  
W zał. nr 3 -  w zadaniach inwestycyjnych na budowę drogi zmniejszyć o 260 tys. zł. na zmianę 
studium, należy też zmniejszyć  o 260 tys. kredyty i pożyczki. 
Na  budowę drogi pozostanie tylko 80 tys. zł. 
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L. Kossak – komisja budżetu nie zajęła stanowiska w tej sprawie, pozostawiono do decyzji rady. 

Pani Skarbnik  stwierdziła, że na lata 2015 – 2017 wskaźniki będą na nie.. 

L. Kossak – czy ten wydatek będzie  skutkował zawirowaniem? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na 2014r. – nie. 

L. Kossak nie usłyszał tego na komisji , proponuje ustalić to  w przerwie sesji. Jeżeli nie, to proponuje 
odłożyć  podjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie powyższej propozycji. 
Za – głosowało 7 radnych, 6 wstrzymało się od głosu. 
 
Po przerwie wznowiono obrady. 

Pani Skarbnik  proponuje w zał. nr 3 dot. zadania inwestycyjnego zmniejszyć inwestycje o 520 tys. i 
po zmianach w inwestycjach będzie 4.780.526,75 zł. 
Na budowę drogi pozostanie 80 tys. zł. 
 
W uchwale budżetowej treść § 1 nie zmieni się. 
Zmienią się wydatki w § 2 ogółem   i będą wynosić 14.639.124 zł.,  
Wydatki bieżące zwiększą się o 260 tys. zł. 
Wydatki majątkowe  wyniosą 4.780.526,75 zł. 
Deficyt zmniejszy się  i wyniesie 3.561.818,00 zł. 
Zmieniają się limity zobowiązań  w §12. 
Na 2014r. wskaźniki będą spełnione, na pozostałe lata – nie. 
 
Przewodniczący Rady  prosił o przegłosowanie uchwały, odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, przeciwko – 3, wstrzymały się 2 osoby. 
 
b/ uchwała  w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brody na lata 2014 – 2028 

Pani Skarbnik proponuje w § 5 dopisać „ ze zmianami”. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, przeciwko – 2, wstrzymały się 3 osoby. 
 

c/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2013r. 

Do projektu uchwały radni nie zgłaszali uwag. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13) 
 

d/ zmiany W.P.F. Gminy Brody na lata 2013 – 2020 

Do projektu uchwały radni nie zgłaszali uwag. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

 

 j/ odpowiedzi na skargę wniesioną przez Prokuratora Rejonowego w Żarach do  

    Wojewódzkiego Sądu  Administracyjnego w Gorzowie Wlkp. na uchwałę Nr XXXIII/241/06 

    Rady Gminy Brody z dnia 28 lutego 2006 r. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży 

    napojów alkoholowych powyżej 4,5 % zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa)  

    przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży oraz  

    ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów 

    alkoholowych 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
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7. Interpelacje i zapytania radnych 

 

M. Maszkowski na ręce Przewodniczącego Rady złożył pisemną interpelację dot. remontu budynku 

przedszkola w Bieczu. 

L. Kossak –  PSZOK jest już otwarty. Czy forma zgłaszania telefonicznego  jest przejściowa? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że tak. 

M.Kowalski zwrócił się z pytaniem do Z-cy Wójta. 

Kierownik ZGKiM  zgłaszał problemy z jakością wody w Mariance. SANEPiD może zakwestionować 

przydatność do spożycia . 

Z-ca Wójta  stwierdził, że rozmawiali z kierownikiem 2 tygodnie temu. Miał dostarczyć wyniki 

przeglądu  serwisu. Do chwili obecnej takich wyników nie dostarczył do Urzędu. 

Byłaby to podstawa do wystąpienia do projektanta, by dokonał zmian w technologii. 

Przewodniczący Rady – zadał pytania  

- złożono wniosek o wykonanie przepustu w Kumiałtowicach, czy będzie zrobiony? 

- jaka była kwota zwrotu dla państwa  z tyt. samoopodatkowania 

- są  prowadzone prace przy światłowodzie w Kumiałtowicach , czy ktoś nadzoruje prace  przy 

  przystanku ? 

Z-ca Wójta odpowiedział, że teren przystanku jest w pasie drogi powiatowej i oni będą to odbierać. 

 

8. Wolne wnioski.    

Z. Bednarski – złożył rezygnację z funkcji sołtysa Koła. 

Spytał czy coś będzie robione w sprawie przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Do Kumiałtowic prowadzony jest światłowód, do Koła już nie dochodzi. 

Drogi gruntowe w Kole są zniszczone wymagają poprawy. 

Z-ca Wójta odpowiedział, że `wystąpiliśmy do  inwestora,  by ujął Koło w swoich planach, ale  nie 

otrzymaliśmy odpowiedzi. 

Oczyszczalnia ścieków – temat był sygnalizowany. Musimy zrobić koncepcję na oczyszczalnie 

przydomowe lub osiedlowe jednak na to muszą być zaplanowane środki w budżecie 

Drogi gruntowe są niszczone przez duże samochody, nie są one przystosowane do takich tonaży. 

 

9. Zamknięcie obrad Sesji.  

 

O godz. 12
20 

 Przewodniczący Rady p. Marek Tracz zamknął obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Brody. 

 
Protokołowała 

Mirosława Dudziak 


